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 חיפה

  תודה מראש!!!

 

 ...מסכנים  אוי... כולם רודפים אותנו... כולם נגדנו... אנחנו כ"כ
נעים לי לומר... אבל אני מממזה מבין את עשיו... עשיו מתוסכל מיעקב... אין לך מושג עד כמה... יעקב מצליח לא 

להוציא את עשיו מהכלים... לא היה בן אדם שהצליח לפוצץ את עשיו כמו אחיו יעקב... ואני אומר לך: תנסה לחשוב על 
 עשיו... זה באמת בלתי נסבל... 

לזה: עקיפה בפס לבן!!! עשיו הופך את העולם... מה הוא לא עושה... משקיע במערכת  בהגדרה מודרנית קוראים
יחסים... טווה קשרים... מציב יעדים ברורים וצועד לקראתם צעד אחר צעד בבטחה... יעקב משתרע אחריו בפער עצום... 

על השטיח האדום ועוד שניה הוא  לא מתקרב בכלל לכיוון... עשיו כבר שוכח לגמרי מקיומו של יעקב... עשיו כבר צועד
 "לוקח בהליכה..." ובשניה האחרונה יעקב מגיע והופה!!! בדקה התשעים ותשע גונב לו את הבמה...

אין לך מושג איזו הרגשה  זה מרגיז!!! זה מפוצץ!!! ואנחנו צריכים לקלוט שאנחנו פוגשים את העשיו הזה יום יום!!!
תו בחיי העולם הזה... משקיע אינסוף משאבים וכסף... עובד כמו חמור כדי מתסכלת יש לחילוני שמשקיע את כל נשמ

להכניס משכורת שתוכל לכסות את רמת החיים שלו... ופתאום חולפת על פניו משפחה של יהודי חרדי שמסתפק 
  במועט... והוא רואה את האושר והסיפוק והאור בעיניים שמי כמוהו יודע שאין לו!!! וזה מקפיץ את הדם!!!

איך עשית את העקיפה הזו?? אפס השקעה בענייני החומר... מינימום דאגת המחר... ובסוף שנינו הגענו לאותה תוצאה... 
אתה יודע איזה מעצבן זה?? תחשוב שאתה וחבר שלך יצאתם באותה שעה... אתה רצית להגיע מהר ולכן לקחת מונית 

ך... איזה מעצבן זה?? לעולם לא נבין את התסכול שעובר על והוא החליט ללכת ברגל... תחשוב שבסוף הוא הגיע לפני
החילוני המצוי!!! והההראיה שאנחנו לא מבינים את זה.. שאנחנו לוקחים ללב את השנאה של החילונים... אנחנו מגיבים 

רים!!! כמו בן אדם שחבר שלו העליב אותו... אם היינו קולטים את עוצמת הקנאה והתסכול שיש להם... לא היינו מדב
היינו שותקים כמו אדם נבוך שאין לו מה לענות לחבר שלו שנותר מאחור... כואב לו הלב עליו והוא מבין את 

 ההתפרצויות שלו... 
  שדווקא מי שהמאמר הזה מיועד אליו לא מבין את זה!!!התסכול שלי במשפטים האלו... 

יבין את זה מצוין.. אבל דווקא מי שאליו פניתי... אותו  דווקא החילוני או האייפוניסט... אם הוא יקרא שורות אלו הוא
חרדי... דווקא הוא נוטה להרגיש כמו שאני הרגשתי כשאבא שלי אמר על השכן שלנו מלמעלה שהוא מסכן... אני 
הרגשתי כאילו יש פה אפליה מתקנת... אתה רוצה להרגיע אותי שאני לא כזה מסכן... אבל עם הזמן... כשאתה פוגש את 

רצופים ואתה מכיר אותם קצת יותר מקרוב.. ואתה יודע שמערכת החיים שלהם נתקעת בקיר...  אז אתה קולט שיש הפ
ההוכחה היחידה )אין לי מה להגיד לבחור שעדיין חסר לו מידע ולא מבין את מה שאי אפשר לומר כאן ע"ג היריעה...( לך עסק עם מסכן!!! 

יש לך הסבר לזה?? תראה איך הם מנסים בכל הכח לגרור ממך תשומת לב  שיש לי... תראה איך הם שונאים אותך...
 שלילית... תראה איזה חשיבות הם מייחסים אליך?? מה יש להם ממך? תסכים איתי שאין לך תשובה על השאלה הזו.

עם המדרש מספר שהיה פעם גוי אחד שעשה מחקר כמה זמן עיבורו של נחש... המחקר ארך שבע שנים... הוא ניגש 
המידע הכמוס הזה לרבן גמליאל ושאל אותו: כמה זמן עיבורו של נחש?? רבן גמליאל אמר לו... חכה לי רגע.. הלך רבן 
גמליאל ודיבר בלימוד עם ר' יהושע ורבי יהושע הוכיח לו בפסוקים מפורשים שעיבורו של נחש הוא לשבע שנים!!! רבן 

שאותו גוי דפק את הראש בקיר!!! כל מה שעמלתי שבע שנים בא זה : גמליאל חזר עם התשובה לאותו גוי... אומר המדרש
עכשיו תגיד לי: אתה מבין את התסכול של הגוי הזה?? במשך שבע שנים הוא מגדל נחש... עושה  והשיטו לי בקנה אחד"!!

ה מהדלת עליו מחקר... בטוח שהוא הולך להנחית כאן מידע בומבסטי... ופתאום החרדי הזה מביא לו את זה בשליפ
 האחורית... 

אז תחשוב שהחילוני שיושב מול כל המידע שבעולם!!! יש לו גישה לכל אתר... יש לו אפשרויות בלתי מוגבלות... הכל 
יותר נגיש לו... הכל פתוח לפניו... ובסוף לא ברור איך ומה... היהודי החרד לדבר ה' בסופו של יום מהלך לו ברחוב שמח 

וא צריך... והחילוני הזה או יותר נכון החרדי החדש הזה מהלך לו בידיים ריקות והוא עדיין ומרוצה ויש לו כל מה שה
מחפש את עצמו... אז זהו!!! שבדיוק אותו תסכול של אותו גוי שרבן גמליאל שלף לו במילה אחת מידע שהוא עובד עליו 

עולם... הוא עובד מאוד מאוד קשה בשביל שבע שנים... ככה!!! אבל ככה בדיוק מרגיש חילוני שיש לו את כל המידע שב
מלא כף נחת... ותכל'ס... בסופו של יום הוא מרגיש ריק ומרוקן מכל וכל... ואתה החרדי מסתובב מלא וגדוש... אז 
בסייידר... אז אתה גם מלא וגדוש במרמור שהעיתונות החרדית דאגה להדליק אותך... אתה גם מלא וגדוש בשרוולי 

בשביל לחסוך כמה שקלים... אבל הפנים שלך סמוקות... העיניים שלך ממוקדות ואתה בדרך כוסות חד פעמיים 
אנחנו כ"כ מתוסכלים מהגזירות החדשות וכו' אנחנו לוקחים את זה אישי... מתי תבין שבראש הבייתה... והוא לא!!! 

אז שלפחות ישלם על זוג משקה קל... החילוני התחושה היא הפוכה... לחרדי יש כ"כ הרבה נחת... יש לו כ"כ הרבה למי למ
אצל החילוני שוכבים כוסות קריסטל מפוארים בסלון מחוסר עניין... כי מה נעשה שהוא באמצע הליך של פירוק  זה!!!

נישואין... ואם לא... אז הילדים כבר ממזמן לא דרכו כאן מחוסר עניין... והרי הכלב לא אוכל לא מצלחת ולא מכוס.. אז 
 יך להרגיש נחיתי?? מי שהתסכול מופנה אליו או המתוסכל בעצמו???מי בדיוק צר

הגיע הזמן שנקלוט את המפה!!! די... אל תתן לעיתונות החרדית להפוך את הקערה על פיה... הם עושים את התפקיד 
 שלהם בהתנגחות... אבל אני ואתה לא צריכים לסבול מזה.. תחשוב על זה...
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 מה זה יום כיפור קטן?? בכל ערב ר"ח מפנים את המלתחה...

השבוע ר"ח יחול ביום ששי וערב ראש חודש ביום חמישי ובאופן כללי אנחנו כעת עוסקים בדף 
זדמנות אחת ולתמיד לדבר על הנושא היומי במסכת שרובה ככולה עוסקת בראש חודש... זה אולי ה

שנקרא יום כיפור קטן!!! לא נעים להודות... בשנים עברו הייתי מאוד מחובר ליום כיפור קטן.. הייתי 
הופך את העולם למצא מנין של יו"כ קטן... אבל השנים עשו את שלהם... וההתלהבות ירדה... ואז 

קשור... תחשוב: פתאום באמצע החיים... באמצע היו"כ קטן נהפך לעול... וסתם ככה זה נהיה לי לא 
היום... פתאום להיכנס לשפראך של יום כיפור... להתחיל להגיד סליחות... י"ג מידות... זה... זה פשוט 
לא משתלב לי בחיים... אבל לא העזתי להפסיק... כי כידוע.. הדור שלנו חי על סיפורים שמישהו אחד 

וא הפסיק ואז כל הבעיות הגיעו והכל בגלל זה... רק זה חסר עשה איזה הנהגה טובה ופעם אחת ה
 בקיצור: לא ידעתי איך לרדת מהעץ הזה...  )אגב: החששות מהסוג הזה... זה נושא בפני עצמו ואכמ"ל...(לי... 

כי דווקא החודש הזה בזכות דף היומי... בהפתעה גמורה זכיתי  ולמה אני מספר לך את כל זה???
כל  וברגע שהבנתי את זה!!עומד מאחורי המושג שנקרא יום כיפור קטן...  להבין לראשונה מה

ההסתכלות שלי על יום כיפור קטן השתנתה... זהו... כעת אני כבר מחכה לערב ראש חודש... אני 
)אני לא אומר לך להתחיל... אבל לפחות שתדע מה זה... לפחות לדעת שיש מחכה לסליחות של יום כיפור קטן... 

 ... ויש לו את המקום שלו...(דבר כזה

ובכן: יש דף במסכת ראש השנה שכתוב בו מסמך חובק עולם!!! מדובר בסוגיה שלימה שנראית 
אגדה...אבל הגמ' מסתפקת ומביאה ראיות לכאן ולכאן ובסופו של דבר המסקנה היא: שיחיד יכול 

)אמנם יפה אין על מה לדבר... שבין ר"ה ליום כיפור... אח"כ  רק בימיםלשוב בתשובה ולשנות גזר דין 

לעומת זאת לציבור יש פריבילגיה שמתי שהם מחליטים לחזור  צעקה תמיד... אבל בערבון די מוגבל(
בתשובה על זה נאמר: "כה' אלוקינו בכל קראנו אליו..." התשובה של הציבור תמיד מתקבלת והם 

כתוב!!! זה לא שייך לכרזות של  תמיד יכולים לשנות גזר דין... בקיצור: פתאום קלטתי שזה מסמך
הרמקולים "והן קל כביר לא ימאס תפילת רבים..." זה לא רק הפרוטוקול הקבוע של תפילת רבים כי 

)ושוב: לא כשהיחיד לא מצליח לפעול... הרבים מתפללים וזה עובד...  זה מסמך!!!זה המסלול... 
לכים לקבר של...... ועשרה אברכים שיתפללו עליך ב.... נא לא להתבלבל ולא לערבב... אני לא מדבר פה על עשרה אנשים שהו

 לערבב בין עניינים וסגולות לבין מסמך אבסולוטי שמקובלנו מחז"ל!!! שציבור יכולים לקרוע גזר דין גם אחר שנחתם...(
וכאן מתחיל הסיפור שלנו... געציל יצא מהספר מזועזע עד עמקי נשמתו... הוא לא שם לב והספר 

לו פה ושם... בקיצור: הוא עבר על לאו גמור דבל תקיפו!!! רבש"ע: זה לאו שקיי"ל תשובה הוריד 
תולה ויום הכיפורים מכפר... ואני נמצא כעת בסה"כ בחודש חשוון... אתה רוצה להגיד לי שאני אמור 

ותחשוב שמצטרף לזה עוד כמה לשון  זה מדכא!!!!לסחוב את הלאו הזה איתי על יום כיפור הבא?? 
הרעס חביבים... ועוד כמה נפילות רוחניות שאת כולם אני אמור לסחוב עד יו"כ... אז מילא הק"ש 
שגעציל הפסיד שבוע שעבר... נכון שמעוות לא יוכל לתקון... אבל עדיין זה מצוות עשה! געציל נכנס 

אבל לו!!!  ואינו זז משם עד שמוחליןלחדר... התוודה בדמעות, חזר בתשובה... קנה שעון מעורר חדש 
לסחוב איתי עכשיו לשנה שלימה את כל הלאוין שעשיתי ביום שני של חג הסוכות... שני לחשבון 
עוונות... רק לשבר את האוזן: תנסה לדמיין שכל לאו שוקל נניח חצי קילו... ברגע שדיברת לשון הרע 

זה ירד?? עוד עשרה  בכ"ה חשוון... מעכשיו אתה סוחב עליך חצי קילו.. ואתה מתעניין: רגע... מתי
)אז נכון שאם עשית תשובה... אז נו... אחרי הכל תשובה תולה... חודשים!! אוה אוה... הלב שלך באותו רגע נופל!!! 

ותחשוב שמצטברים עוד  גרם... אבל עדיין אתה סוחב איתך משהו שממנו תפרד רק ביו"כ...( 033אז ירד לך מהמשקל 
ה הפלא שבקיץ אנחנו פתאום מרגישים עייפות הנפש... הנפש כבר ועוד לאוין... וכל חודש עוד... מ

)מה שאני אומר עכשיו זה נראה עייפה מלסחוב את שכבות השומן והחלב שהצטברו מהעבירות שלנו... 
דמגוגי... אבל זו האמת האמיתית!!! זה ברור שאדם מרומם שיש לו דקות ההשגה אמור להרגיש את זה... וגם אנחנו בעבודת 

טוב... מה עשה געציל?? ישב בינו לבין עצמו  פרטית שלנו... עלולים להרגיש את ההצטברות הזו כי זו האמת!!!(ה' ה
והחליט: אני נחוש לסיים עם הלאו הזה כבר עכשיו... אה... אבל מה נעשה... קיי"ל שליחיד לא 

 ציבור!!!!א מתכפר אלא רק בעשרת ימים שבין ר"ה ליו"כ... אז בשביל זה יש לנו פתרון שנקר

געציל תלה תיבת דואר בכניסה לבית הכנסת... רבותי: דרושים תשעה אנשים לצורך בקשת סליחה 
ציבורית יצוגית על חטא ד"בל תקיפו..." הסודיות מובטחת!!! למחרת געציל מוצא חמשה מעטפות... 

הם באותו קונפליקט של  כולם באמת נכשלו... וגם )סו"ס אשרי נשוי פשע כסוי חטאה...(כולם בעילום שם... 
געציל... אף אחד מהם לא מחפש לסחוב איתו את הלאו הזה עד יו"כ הבא... כולם רוצים להגיע 
להסדר טיעון כבר עכשיו.. אבל מה נעשה... אנחנו עדיין רק ששה!!! וששה זה לא מספיק... בשביל 

.. ואז הגיעו עוד שתי אנשים... געציל חיכה עוד יום. עשרהלהגיש בקשה לשינוי גזר דין צריך 
מעטפות... ואז זהו... הנושא מוצה... אין עוד אנשים פונטנציאלים בשכונה בנושא... מה עושים?? בסוף 
געציל מצא כמה אנשים שנכשלו בזה שנה שעברה והם סוברים כמאן דאמר: "כי פשעי אני אדע 

צטרף יחד איתנו לבקשת וגו'" שאפשר להמשיך להתוודות גם אחרי יום כיפור... והם מוכנים לה
הסליחה של רבים! הוחלט על תאריך מסוים... בשעה מסוימת... באותו יום הופיעו עשרה אנשים... 
כולם מכוסים בטליתות והתחילו לבקש סליחה מה' על הלאוים שנכשלו בהם!!! שאמנם רק יום 

אז אנא ה'...  יפור!!! יום כיפור קטן!!!לציבור יש כח של יום כאבל אנחנו ציבור... אז אנא ה'... כיפורים מכפר... 
תחנונים ידבר עמך יבקש סליחה בלב מר... ולאחר חצי שעה של סליחות ווידוי וי"ג מידות וקבלת עול מלכות 

נלהב: אמר ר' עקיבא שמים... או אז כולם הסירו את הטליתות מפניהם והפנים נפגשו וכולם פרצו בריקוד 
ויצאה בת קול ואמרה: לך אכול בשמחה לחמך ושתה בלב טוב את יינך  אשריכם ישראל לפני מי אתם מטהרין...

 כי רצה אלוקים את מעשיך... 

זה הסיפור!!! כאן נולד המושג היהודי שנקרא יום כיפור קטן!! יום כיפור הגדול זה התאריך המקורי 
חיד... אבל יש תחנת יציאה.. שאם במשך השנה עשית איזה עבירה... שמכפר על כל העבירות של הי

וקורה... ולא מתחשק לך לסחוב את זה עד יום כיפור הבא... אז יש דבר שנקרא ציבור!! שיש להם כח 
להזמין יום כיפור באמצע השנה... מתאספים באופן יזום... מבקשים סליחה וזוכים לכפרה באמצע 

הגיד יום כיפור קטן כמו שאמרתי עד עכשיו... אבל אתה שלא אמרת עד השנה... אז אני אמשיך ל
אז  עכשיו... עזוב... אל תקבל ע"ע להגיד כל חודש... אבל כן תדע!!! שאם קרה משהו במשך החודש

יש מה לעשות... בשביל זה יש ציבור!!! אם אתה רוצה להיות יצירתי.. .תאסוף עשרה אנשים שנכשלו 
קשו יחד סליחה... )תשאל את געציל איך עושים את זה( אבל אם אתה כולם באותו עוון ותב

מסתבך... בשביל זה!! בדיוק בשביל זה יש יום כיפור קטן... מתאספים עשרה אנשים ומבקשים 
 חה...איך כתוב במקוה? בכל ער"ח מפנים את המלת .סליחה על כל הלאוים שעברנו בחודש האחרון..

 אודות בהלת החד פעמי...
בשבוע זה הרבה מאיתנו מבוהלים ודחופים כועסים ועצבניים 
אודות גזירת ההתייקרות של החד פעמי... זה מאוד מרגיז 

)אולי זה גם נכון אותנו ובצדק... אנחנו גם לוקחים את זה אישי... 

פעמי  חדאבל האומנות של היהודי זה לקחת כל דבר  חלקית...(
גוי עושה ן יהודי לגוי שפעמי!!! כל ההבדל בי רבולהפוך אותו ל

 עושה מכל סיפור דבר... ויהודי  מכל דבר סיפור...
רואים את זה באופן בולט אצל מרדכי והמן... שאצל המן כתוב 

להם המן את כל אשר קרהו..." כל מה שקורה להמן זה  ויספר"
סיפור... סיפור מעניין... או סיפור מעצבן... ואילו עם ישראל 

אוהו דבר... מגילת אסתר זה לא  !!!דברעשו מהסיפור הזה 
סיפור!! זה דבר דבר!!! עם ישראל הוציאו מהסיפור הזה 

 איגרת שכל כולה גילוי כבוד שמים והדר קבלוה ברצון... 
ליהודי יש את הכח לקחת כל סיפור  וככה זה בכל דבר...

גם כאן בזעיר אנפין... שמתרחש ולתרגם אותו לרצון ה'!!! אז 
)או שאר מיסים כעת הסיפור הנוכחי הוא המס על החד פעמי 

כעת אנחנו בתור  המתרגשים ובאים לארצנו בתקופה הקרובה(
 יהודים... נו... איזה מסר רב פעמי אפשר להוציא מזה?? 

ובכן: דבר ראשון: אולי זו ההזדמנות לשנן לעצמנו את יסודות 
דבר ראשון: לא צריך לקחת .. והוא: האמונה הבסיסיים ביותר.

ולמה?? מסיבה   ללב את ההתייקרות של החד פעמי...
 פשוטה: 

  כך גזרה חכמתו יתברך!!! נקודה!!

זה לא כמו שכולנו חושבים שזה מאותו האיש 
מנוקדים... אלא זה רצון ה'!! כך נכתב בשמים בראש 
השנה וכך נחתם ביו"כ... ואם זה ככה... זה כבר נשמע 

רת לגמרי... אם ה' הביע את רצונו שנשלם עוד כמה אח
אם זה  דבר ראשון:שקלים בשביל החד פעמי... נו.. אז 

ודבר רצונו יתברך אז אנחנו מקבלים את זה באהבה... 
הזו מגיעה ממנו יתברך אז תסמוך עליו  הוצאהאם ה שני:

מקבילה שבסופו של דבר לא  הכנסהשהוא גם ידאג ל
 ודש... נרגיש את זה בסוף הח

 אה... אבל כאן מגיע השאלה המתבקשת... אם ככה: 
אתה רוצה להגיד לי שאנחנו לא אמורים לכעוס על אותו 
אחד שעשה את זה?? סו"ס הרי כן יש מישהו מאוד 
מוגדר שעומד מאחורי המס הזה... ואנחנו יודעים בדיוק 
מי הוא... ויש לנו איתו תיק ארוך וטעון...  אז לדבריך!!! 

טוען שהכל משמים.. אז אין לנו זכות לכעוס  אם אתה
עליו?? ואנחנו צריכים לכופף את הראש ולהמתין לגזירה 
הבאה שהוא ינחית עלינו וגם אז נגיד לו תודה רבה כי 

 הכל משמים?? כן? נראה לך??
אז השאלה היא שאלה... ובדרך כלל אולי לא כ"כ אוהבים 

.. אבל לפתוח את הנושא הזה כי התשובה היא מורכבת.
מה נעשה שאנחנו שמה... אנחנו בלאו הכי כל היום 

)אם זה קנס בעקבות מתמודדים עם השאלות מהסוג הזה... 
אי עטיית מסיכה שזה מצד אחד משמים ומצד שני יש פה שוטר 
שיש לי איבה כנגדו... וכל סוגי האנשים שעשו לי עוול ואני כועס 

מנו... זו שאלה עליהם ותכל'ס אם זה משמים אז מה אני רוצה מ

וכפי שהקדמתי!! בא ננצל את  שמלווה אותנו בכל פינה בחיים(
ההזדמנות הזו של החד פעמי כדי להתחזק בנושא רב 
 פעמי באמונה ובטחון שאנחנו מתמודדים איתו יום יום... 

 בגיליון זה...  6והתשובה בעניין זה במאמר בעמוד 
--- 

הסיבה שדווקא עכשיו זו  במאמר המוסגר: תבין:
ההזדמנות לפתוח את הנושא הזה... כי בדרך כלל 
הסיטואציות להתחזק באמונה זה כשקורה משהו 
למישהו!! והוא כעת שותת דם...  ובדיוק אז אני עסוק 
בלהטיף לו שיתחזק באמונה... ואתה מבין לבד ש... 
שדווקא אז קשה לדבר... והמסרים פחות מתקבלים...  

ובינינו... שמדובר בגזירה שכולנו שותפים בה... אבל כאן כ
אף אחד לא מרגיש שיש פה טרגדיה שהלב סוער ולא פנוי.. 
דווקא עכשיו זו הזדמנות יחסית רגועה לפתוח את הנושא של 
אמונה ובטחון בישוב הדעת... שכמובן... אל תשאיר אותו בחד 
פעמי... אתה מבין לבד שהסיטואציות האמיתיות הם הרבה 

 תר משמעותיות בחיים..יו
 בגיליון זה... 6ועל כך בעמוד 



 

  

אתה?? סגנון צדיק איזה "סגנון" 
 או סגנון פתוח?

יש מעשה מסתורי על רשב"י ורבי אלעזר בנו... שאף 
מעשה פעם לא הבנתי אותו ומסתמא גם אתה... 

פעם הגיעו כמה תלמידים לרשב"י  שהיה כך היה:
ללמוד אצלו התורה... ולתדהמתם הם רואים את ר' 
אלעזר שהיה אז צעיר... הם רואים אותו שהוא אוכל 

כל והמון המון אוכל... הם התחילו לדבר בינם ואו
לבין עצמם: מה הסיפור של הילד הזה?? כמה הוא 
אוכל... הוא לא גומר לאכול... כנראה שיש לו איזה 
תולעת במעיים שגורמת לו שהוא צריך לאכול כל 
הזמן.. ואז כשהם באו לצאת מר"ש לפתע הם לא 
מצאו את החמורים שלהם...  ואז לתדהמתם הם 

גלים שהחמורים שלהם עומדים לא פחות ולא מ
 יותר על הגג של הבית!! 

הם היו המומים... איך החמורים הגיעו לשם?? מה... 
הגיע איזה מנוף והרים אותם לשם...  אמר להם 
רשב"י: אני מבין שהבן שלי עשה את זה... וכנראה 
לא סתם הוא עשה את זה... כנראה שפגעתם בו 

מה?? מה אמרתם לו?? ואז   ולכן הוא עשה את זה...
הם סיפרו לרבי שמעון שהם התפלאו למה הוא 

 אוכל כ"כ הרבה... מה יש לו וכו'... 

נזף בהם רשב"י: הבן שלי צודק!! מה זה עניין 
שלכם?? מה אתם מתערבים בענייני האוכל שלו... 
וכי אתם צריכים לפרנס אותו שאתם  מודאגים 

לכל בשר הוא  כמה הוא אוכל... ה' שהוא נותן לחם
דואג לו... לכן לכו תפייסו את הבן שלי והוא יוריד 
לכם את החמורים מהגג... הם פייסו את ר' אלעזר 
והוא בגבורה אדירה הוריד להם את החמורים 

 כאן סוף הסיפור!!!!!מהגג... 

והשאלה כמובן זועקת: רבש"ע: מה פשר הסיפור 
מה המסר??  מה הסיפור של הסיפור הזה??הזה?? 

ל תשכח שמדובר פה בהליגער ר' אלעזר מאותם א
שני בני עליה המועטין שהיה יחד עם אביו בצער 
מערה וזכה לגילוי אליהו מידי יום ולא שלטה בו 

)ועד כדי כך שכשמציעים רימה לא בחייו ולא במותו... 

לאלמנתו של רבי אלעזר להתחתן עם רבינו הקדוש... היא 
שהיה כלי קודש!! עד כדי כך  טוענת: שאתה כלי חול לעומת בעלי

ואילו כאן כתוב שהוא היה אוכל  קדושתו של ראב"ש...(
הרבה ומעלה חמורים על גגות... מה הסיפור? לאן 
הסיפור הזה חותר??  הסיפור הזה כ"כ לא מסתדר 

 בראש...

 אז האמת היא שלא הייתי פותח את הסיפור הזה...
ה הייתי משאיר אותו ככה ורואה אותו כסתרי תור

וממשיך הלאה... הבעיה היא שהילד שלי הביא לי 
כבר כמה פעמים את הסיפור הזה מנוקד ומצויר 
שאני אקריא לו ותקשיב: אם ככה... צריך להבין את 

 הסיפור הזה...

 אז שמעתי ביאור במעשה הזה...  הרי כך: 

אנחנו בטבע שלנו מאוד שטחיים... אצלנו כל עקרון 
ן... לאופי... לגישה... בעבודת ה' מיד מתורגם לסגנו

אצלנו כל דבר בעבודת ה' זה סוג של פרצוף... יש 
פרצוף של פרומער... צדיק... צו"ל... שאתה רק רואה 
אותו מרחוק אתה כבר יודע מראש מה הגישה שלו 
הכללית בכל נושא!!!! לפי התנועות החוששות שלו 

והסבר פנים החמור סבר שלו אני כבר יודע שבכל 
וא ינקוט בשיטה המחמירה... אם שאלה תמיד ה

אפשר שיהיה אסור אז למה שיהיה מותר... ואז 
במקביל אתה פוגש את הסגנון הפתוח... וגם הוא... 
אתה מיד מזהה שיש פה סגנון... יש כאן אדם שהוא 
תמיד יזרום.. הכל אצלו זה למה לא... ונחמד... וכיף... 
ואז יש לך את המתמיד שאצלו הכל מתחיל ונגמר 

תיירה... ואז אתה פוגש את הסגנון של העוייבד... ב
שכל משפט שלו זה משפטים בסגנון של העויייבד... 

  ובינינו... כמובן שזה לא באמת ככה!!!!

אני מציג רק את ההיבט השטחי והרדוד שרווח בדור 
שלנו איך אנחנו רואים את פני הדברים... שברגע 

ילא כל שעבודת ה' זה משהו כזה חובבני כזה... ממ
שיקול דעת וסולם עדיפויות בעבודת ה' מתפצל 
איכשהו לפי אופי... לפי סגנון בן אדם... לפי מגזרים 

 מסוימים... 
ומעתה!!!! אם רשב"י הוא עויייבד ה'... זה אומר שזה 
הסגנון שלו!!! אני כבר יודע פחות או יותר איך הוא 
אמור להגיב בכל דבר.. הוא תמיד ינזוף במי שלא 

.. ובכל שאלה בהלכה הוא מסתמא יחמיר... לומד.
ואם הוא יראה מישהו שקצת נהנה מהעוה"ז הוא 

  אז זהו שלא!!!בטח יזרוק אותו מכל המדרגות... 
כשרשב"י היה כל כולו דבקות בעבודת ה'!!! אצלו 

  עמוד העבודה!!!עבודת ה' לא התחילה ממקום של 
אלא... אלא זה התחיל מנקודה יותר עמוקה 

  עמוד  ה ג ב ו רה ! ! !ת: מושורשי
שים לב: כולנו יודעים שיצחק אבינו הוא עמוד 
העבודה... אבל אף פעם לא קוראים לזה עבודה... 

כלומר: העבודה זה כבר  הגבורה!!קוראים לזה עמוד 
שלב ב'.. זה תחנה שניה... התחנה הראשונה זה 

  גבורה!!!

יות כלומר: ההצבת גבולות! גבורה זה  מה זה גבורה??
ואין עוד מלבדו וה' מנהל את כל העולם לבד... ובכל 
זאת הוא ברא אותי ורוצה שאני אהיה שותף יחד 

לעשות רק מה איתו במעשה בראשית... אז מוטל עלי 
רק מה שה' מצפה ממני שאעשה...  שנוגע אלי!!!!

אבל מעבר לזה אני לא מתערב ונוגע במה שלא מוטל 
 עלי... כי זה כבר קודש לה'!!! 

מצד אחד רשב"י לא נהנה מהעולם הזה אפילו 
 באצבע קטנה...

 לא!!!הוא סגפן...  לא כיהוא פרומער...  לא כילמה? 
יש לו הצבת  הגבורה!!אלא מאי?? כי הוא עמוד 

גבולות... ומהמקום הזה הוא לא נוגע בשום הנאה 
 בעוה"ז שלא נוגעת אליו ונצרכת לו לעבודת ה'!! 

את לעבוד לפרנסה... הלאה... רשב"י מתנגד לצ
 לא כירשב"י סובר שצריך לשבת וללמוד... למה?? 

 הוא בן תיירה.. לא!!  לא כיהוא אברך!! 

לא זו הנקודה!!! אלא מאי?? כי רשב"י הוא עמוד 
רשב"י לא נכנס לעסק שלא נוגע אליו!!!  הגבורה!!

והיות ורשב"י יודע שפרנסתו מה'... אז הוצב כאן 
א נוגעת אלי!!! זה לא עניין גבול!!! דאגת הפרנסה ל

 שלי.. אני בידיים של הרבש"ע... אתה קולט??

זה לא יושב על צדקות ולא על בן תיירה... זה יושב על 
הצבת גבולות ברורים!! עבודת ה'  מידת הגבורה!!!

בקדושה זה שאני לא נוגע בשום דבר בענייני העולם 

מגיעה מה' אז אני לא שלא נוגע אלי.. אם פרנסה 
)אגב: זו בדיוק מתערב בנושא הזה שלא נוגע אלי... 

הסיבה למה אני ואתה לא יכולים לגמרי לאמץ את ההנהגה של 
רבי שמעון?? כי נכון... גם אני יודע שהפרנסה שלי מגיעה 
משמים... אבל חכה לי... אני יוצא רגע לבדוק האם הצ'ק נכנס או 

את מידת הגבורה הזו!!! את ההצבת  לא... מה נעשה... אין לנו
גבולות של רשב"י שאם פרנסה מגיעה מה'... אז אני מסיר את 
הנושא הזה ממני לגמרי לגמרי.. אנחנו לא שם!! ולכן אנחנו 
מאותם הרבה שעשו כרשב"י ולא עלתה בידם... הם עשו... אבל 

  לא אחזו בגבורה הזו(

! בדיוק אז זהו!! שמאותו מקום בדיוק!!!! אבל בדיוק!
 מאותו מקום!!!

יושב השרף הקדוש והנורא רשב"י שלא נהנה 
מהעולם הזה באצבע קטנה והוא רואה את הבן 
שלו... שבשלב זה כן אוכל הרבה... ורשב"י לא אומר 

וגבורה זה  עמוד הגבורה!!לו מילה.. למה?? כי הוא 
וזה אומר שאני לא מתערב במה שלא נוגע אליו!!! 

  תקף גם כאן!!! 
"י מבין בשיקול דעתו שבשלב זה... זה שהבן רשב

אם זה לא נוגע  זה לא נוגע אלי!!שלי אוכל הרבה... 
אלי... אז אני לא מתערב ולא אומר לו מילה!! אתה 
קולט?? מאותו מקום שרשב"י עצמו פורש כמעט 
לגמרי מאכילה כי... כי זה לא נוגע אליו... מאותו 

מילה וחצי מקום בדיוק הוא כעת לא מעיר לבן שלו 
 מילה... כי הוא מבין שזה כעת לא נוגע אליו!!! 

אבל רבינו הליגער רשב"י... תורה היא וללמוד אני 
האם לא מפריע לכם שהבן שלכם לא הולך  צריך:

 בקו עבויידה שלכם?? מה התשובה?? 

עמוד הגבורה לא מתערב  זה גופא עמוד הגבורה!!!
ם בשני במה שלא נוגע אליו!!! וזה יכול להתבטא ג

סגנונות שסותרים אחד את השני... פעם אחת זה 
מתבטא בדבקות שהוא ממשיך ללמוד ולא יוצא 

ותוך  זה לא עניין שלו...לעבוד לפרנסתו... כי פרנסה 
כדי דיבור הוא גם לא מעיר לבן שלו שהוא אוכל 

  שזה לא עניין שלו...הרבה כי הוא מבין 

ליה מוקצה"!! איך זה  דוגמא נוספת: רשב"י מקל במוקצה... "לית
יכול להיות?? בדיוק רשב"י שמלמד אותנו את הסודות הכי 
נשגבים של שבת קודש... "כגוונא דאינון מתייחדין לעלא באחד... 
אוף הכי איהי אתייחדת ברזא דאחד" בדיוק אותו רשב"י מתיר 
לנו לטלטל נר שהדליקו בו בשבת לאחר שכבה?? אפפפס... 

אם רשב"י היה בסגנון של עוייבד...  ה??מה התשובפאסט נישט... 
אז באמת לא מובן איך לית ליה מוקצה... הוי באמת... זה לא 

שאצל רשב"י עמוד הגבורה ההייליגע שבת זה  אז זהו!!!מתאים... 
 לא בגלל ששבת זה משהו נורא מרגש וקדוש ומיוחד... אלא בגלל

שבת עניינה שכל הבריאה מסתלקת לצד... כולם שובתים 
לאכה... כל הידים נאספות לאחור בשביתת ל"ט מלאכות.. ממ

וכעת נותנים לרבש"ע לנהל לבד לבד את העולם!! הגדרת גבולות 
הזו שכעת כולנו נותנים לרבש"ע לבד לבד לנהל את העולם... זה 
הקדושה והיחוד הנפלא שיש בשבת וזה מה שאנחנו אומרים 

י בא לדון לעניין בכגוונא... ממילא מאותה גבורה בדיוק.. כשרשב"
מוקצה הוא מכריע בשיקול דעת ענייני של הגדרת גבולות 

  לא קשור לעניין. מה נעשה שזה לא קשור!!!שמוקצה 

אצל רשב"י רואים לאורך כל הדרך את היכולת 
מתפשרת ובד  בלתילשלב ניגודים בין רוממות הכי 

וזה הולך  הקולא הכי מתפשרת...בבד להכיל את 
ניין של הגדרת גבולות... הכל לגופו ביחד!!! כי הכל ע

 של עניין!!! 

זה שרשב"י סובר שלא צריך לצאת לעבוד... זה לא 
סתירה שרשב"י בכבודו ובעצמו נוטל מעדר על 
כתפו ואומר טובה מלאכה שמכבדת את בעליה... 
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הכל לגופו של עניין... כל אחד לפי המיקום 
והגבולות שה' הציב אותו!! אם יש פה אחד 

אומנותו רשב"י יתבע ממנו "תורה מה  שתורתו
תהא עליה", ותוך כדי דיבור רשב"י יגיד ליהודי 
השני.. נו... מאיפה תגייס כסף כדי להאכיל את 
הילדים הרעבים שלך? מה... אתה תלך לחו"ל 
לתעשה שנור?? לא! קח את המעדר שלי... בא 

 תראה איך יוצאים לפרנס משפחה 

וגל להכיל את בינינו: האם ה"סגנון" שלנו מס
  הקוטביות הזו??

 42רשב"י יושב ותובע מתלמידיו לעסוק בתורה 
שעות ולא להפסיק אפילו לתפילה... ותוך כדי 
דיבור מגיע יהודי פשוט ושואל את רשב"י: כמה 
אני צריך ללמוד?? עונה לו רשב"י: אם אתה קורא 
ק"ש בבוקר ובערב יצאת ידי חובת לא ימוש הספר 

  שואל אותך... בינינו... ואניהזה מפיך... 
האברכי שלי מסוגל להכיל את  הסגנוןהאם 

 הקוטביות הזו? 

הסגנון האברכי שלי  הסגנון ? ! ?מה התשובה?? 
לא יכול להכיל את זה!!!! אז זהו... שהתורתו 
אומנותו שרשב"י מלמד אותנו זה לא עניין של 

תיייירה... סגנון... זה לא סידור מדפים שנקרא בן 
מידת זה נובע משורש הרבה יותר פנימי שנקרא 

שה' ממקם כל יהודי במיקום המדויק  הגבורה!!
שלו בעבודת האלוקים... ומה שנכון אצלי לא נכון 

 אצלך...

מה הפלא שאותו רשב"י שלא מפסיק מלימוד 
אפילו לתפילה... יודע לתת לכל אחד את המרחב 

שאומר רק  שלו... ולתת מקום גם ליהודי פשוט
 ק"ש.

כאן המקום להעיר לכל אלו  אגב: במאמר המוסגר:
שמפחדים להתקרב לצדיקים ורבנים... כי הצדיק 
יתחיל להעמיס עלי את כל העבויידת ה' 
התובענית שלו... יבקש ממני לצום וללמוד כל 

התבלבלת ידידי!!! יש  אז זהו שלא!!היום כמוהו... 
עליך את  לך סיוטים מכל מיני תורמים שהעמיסו

כל המשפחה שלהם ואת כל המנהגים שהם 
הביאו מאירופה... יש לך משקעים מכל מיני אז 
נדברו למיניהם שאם יום אחד הוא תפס חיזוק 
באיזה נושא... הוא מצפה מכולם שיהיו איתו 
שם... אבל דווקא הצדיק והעובד ה' יש לו את 
האומנות של מידת הגבורה!! להציב גבולות ולא 

ך בשום דבר בעבודת ה' שלא נוגע לערב אות
אליך... כשהייתי ילד הייתי מקורב ליהודי קדוש 
שרוב השבוע הוא היה צם... וכל היום הוא היה 

 מאביס אותי באוכל... דוחף לי עוד ועוד...  

אדם גדול באמת, גם אם אין לו אפילו פלאפון... 
יהיה לו את הראש הגדול להכיל את הצורך שלך 

 למייל.. תנסה ותראה...בגישה מבוקרת 
---   

אז זהו!!! שמי שתפס חזק חזק את ה"עמוד" של 
העבודה... והתמקם שם יפה ובטוח שהוא אוחז 
לגמרי לגמרי בעבויידת ה'... שיקח בחשבון שיתכן 
שהשמחה שלו עדיין מוקדמת... כי המבחן 

סו"ס היות ועיקר עמוד האמיתי עדיין לפניך...  
וג" של ספירת גבורה!!! העבודה מסווג ל"אזור חי

אשר על כן, מבחן הגמר והסופי של עובד ה' זה 
דווקא מול הגבולות שהוא צריך להציב ולהבין 

 איפה הצבת הגבולות של עבודת ה' שלו!! 
אחד מהניסיונות הקשים ביותר לעובדי ה' זה לשמור 
את החומרות לעצמי!! אם החלטתי על דעת עצמי 

וחי להדר במשהו שלא להחמיר במשהו... נדבה אותי ר
חייבים מעיקר הדין... השאלה היא האם עכשיו כולם 
צריכים לסבול בגלל זה?? האם כעת כל מי שלא אוחז 
בשיעור קומה שלי צריך למסור לי דין וחשבון למה 
הוא לא אוחז שם?? האם בגלל שאני אברך בן תורה... 
מכאן ואילך כל מי שיצא לעבוד לפרנסתו הוא סוג ג' 

ריך לנמק לי איך הוא העיז לעשות את הצעד וד' וצ
 השערורייתי הזה?? 

המבחן של יצחק עמוד הגבורה זה דווקא  זה המבחן!!!
 מול עשיו!!! 

המבחן של יצחק היה... להיות מצד אחד פחד יצחק 
עמוד העבודה על כל המשתמע מכך... ומצד שני 

שם לאהוב את עשיו... לתת לו את המרחב שלו... 
 צחק הגיע לידי פסגת הביטוי שלה!!!הגבורה של י

התורה כמעט ולא מדברת מילה אחת על  שים לב:
הפרישות הנוראה של יצחק.. על עבודת ה' הנשגבה 

שהיה שלו... על ביטול היש ו... ובקיצור: כל העבוייידה 
היה ועוד איך היה מה לראות  מה לראות אצל יצחק...

ת אצלו!! דווקא מכל ה"בשר" הזה התורה מתעלמ
ממש במופגן. התורה מתמקדת בעבויידה שלו מול 
עשיו... להתמודד מול עשיו ולדעת שלמרות שאני מה 
שאני... זה לא נוגע אליו!!! אני לא מערב אותו ולא 

)כמובן שכל מקרה לגופו... לפעמים אבא חייב מתערב לו... 

 להתערב בחינוכו של בנו...(

היות מה הגדלות של אברהם ושל יצחק גם יחד... זה ל
שהם ובכל זאת לתת את המרחב אחד לשני! אברהם 
עמוד החסד שכל כולו חסד מאפשר ליצחק להיות 
עמוד הגבורה ולא מנסה להראות לו את הכיוון 

)כולם עסוקים בלהתפעל איך שכל אחד מהאבות היה האחר!! 

יחודי לכשעצמו למרות שאבא שלו היה שונה... ואנחנו שוכחים 
אלא של הניסיון הוא דווקא לא של הבן לקחת בחשבון שעיקר 

עומד אבא אברהם עם כל החסד שלו ומאפשר ליצחק  האבא...

ויצחק עמוד הגבורה  להיות עמוד הגבורה... נותן לו להיות כזה(
 מאפשר ליעקב להיות תפארת

להיות מה שאתה ולהבין שזה לא נוגע  -הגבורה הזו
 לשני!!! 

אן מגיעה כ זה המבחן הקשה ביותר בעבודת ה'!!!
נקודת המבחן שמבררת האם אני סתם עוד איזה 

של עוייבד... עוד איזה סגנון וגישה בעבודת ה'  סגנון
או שאני באמת עבד ה'... שם נקודת המבחן!!! עד 
כמה אתה מפיל את עצמך על כולם ודורש מכולם 

 להיות כמוך... 
--- 

זה ההסבר עכ"פ באופן חלקי במעשה המסתורי עם 
שני תלמידים באו לרשב"י... הם רצו  ..רשב"י ובנו.

לזכות לראות את העבוייידה הנשגבה של רשב"י... הם 
באמת ראו דברים גדולים... הם ראו את הפרישות 
הנוראה... את עמל התורה ואת ההתמדה הבלתי 

  אבל את העיקר הם עדיין לא ראו!!פוסקת בתורה... 
ואז ברגע שהם ראו את הבן של רשב"י אוכל יותר 
מידי... והם כבר התרגזו עליו. והם מגיעים לרשב"י 
ומספרים לו ומצפים כעת להתייחסות בנושא והוא 

כאן!!!! כאן   מה זה נוגע אליכם???נוזף בהם: סליחה... 
הם זכו לפגוש את פסגת העבודת ה' של רשב"י... 
להיות רשב"י על כל המשתמע מכך ובכל זאת להציב 

שבשלב זה אני לא אמור להתערב גבולות ולדעת 
והכי הכי כאן צמח לא לבן שלי... כאן צמח רשב"י. 

 פחות ולא יותר רבי אלעזר בר"ש בעצמו.
תאר לעצמך שהסיפור היה נגמר קצת אחרת 
ורשב"י היה כן מתערב לרבי אלעזר... תאר לעצמך 
שברגע שאותם אנשים סיפרו לרשב"י שהם 

. תאר לעצמך העליבו את ר"א ואמרו לו כך וכך..
שרשב"י היה לפתע נאנח אנחה עמוקה ואומר 
להם: אוהו... תודה רבה... טוב מאוד שנתתם לו 
קצת על הראש... כן... זה באמת מאוד מפריע לי... 
הבן שלי אוכל יותר מידי ואתם הרי יודעים שזה לא 
מסתדר עם הדרך שלי בעבודת ה'... הדרך שלי זה 

ואר ולאכול להיכנס למערה ולשבת שם עד הצו
חרובים... וכבר ניסיתי פה ושם להעיר לו ואני רואה 
שזה לא עובד... אז טוב... טוב מאוד שאמרתם לו... 
טוב שעשיתם את העבודה בשבילי... תאר לעצמך 

 שככה רשב"י היה עונה להם???

היינו מפסידים את הליגער תנא אלוקי רבי אלעזר 
 ברבי שמעון!!!! 

ות את רבי אלעזר... ורבי רבי שמעון היה מנסה לשנ
אלעזר היה מסביר לאבא שלו... מצטער אבא... 

שלך זה לאכול חרובים... כל הכבוד... אבל  הסגנון
הסגנון שלי זה לאכול הרבה... כל אחד והסגנון 

 שלו... אז זהו!!! 

שאם אנחנו מחפשים הגדרה קולעת שתצביע לנו 
ישר ללב של הנקודה מה הסוד של ר"ש שזכה 

בן צדיק כמותו??  מה תגיד?? שרשב"י חינך להניח 
ולמד איתו יומם ולילה? נו נו... על זה נאמר: "הרבה 
עשו כר"ש ולא עלתה בידם..."  נו... אז במה זכה 
רבי שמעון שגם הוא וגם בנו בני עליה שזוכים 

)שזה נדיר מאוד, עיין סוכה מה: לאסקפלריה המאירה 

  דעיילי בבר(

רי הזה עם החמורים אז הנה!!! במעשה המסתו
שעלו לגג... שם כתוב משפט אחד שבו טמון הסוד 

סליחה... מה אתם מתערבים לבן שלי!!! של רשב"י: 
כאן רשב"י גילה את סודו  מה זה נוגע אליכם!!!

הגדול איך הוא זכה לבן כמותו!!! לרבי אלעזר היה 
אבל  הוא גם ידע בעיקר אבא שאמנם חינך אותו... 

זר היה אבא שהבהיר לו. לרבי אלע לשתוק!!
שנכון... לי קוראים רשב"י ואני אוחז במדרגות 
פרישות נשגבות ללכת למערה ולאכול חרובין.. 
אבל זה לא נוגע אליך. זה לא אומר שזו המדרגה 

 שלך!

אתה יכול להישאר כאן ולברך ברכת הנהנין  
ולאכול כמו יהודי והכל בסדר... אחרי שר"ש נתן 

הוא  ומאידךלר' אלעזר...  דוגמא אישית מצד אחד
נתן לו גם את המרחב שלו... מה הפלא שזה הקטן גדול 
נהיה... ודווקא הוא זה שהלך באש ובמים אחרי אביו 

 למערה לאכול חרובין...

רק מי שאוכל הרבה ואבא שלו יודע לשתוק ולא 
לדרוש ממנו להיות כמוהו!!! יום יבא... ואבא שלו 

ילך אחריו ויגיע  ילך למערה ויאכל חרובין והוא
למדרגות שלו... הנה לך עבודת ה' אמיתית 
שורשית!! שלא מתחילה מסגנון של עבודה... אלא 

 מתחילה ממידת יצחק עמוד הגבורה... ודו"ק. 
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 ראש חודש כסליו... השער היציג התעדכן לשמונה שקל ועשירית האגורה

שקל לעשרון  21להזכירכם: היום יום חמישי ערב ראש חודש כסליו!!! השער היציג של השמנים והסלתות נכון להיום עומד על  
שקל ותשעים אגו' ללוג יין... היום בערב השער היציג עשוי להתחלף... המודעה הרשמית  6שקל ועשרים אגו' ללוג שמן,   9סולת!!! 

הזו תלויה בפתח לשכת המוקד עם בלנק רשמי מטעם לשכת המקדש... ו... וצריך לקחת את זה בחשבון... מידי חודש השער היציג 
)לא רק ן השער היציג לפתע משתנה לפי התנודות בכלכלה... משתנה...  כן... בדיוק כמו המחירים של הדלק והנפש והגז... כל כמה זמ

 אז במקדש יש כללים ברורים וכולם יודעים שהשער היציג משתנה אחד לשלושים יום!!!  לפי שגעונות של שר האוצר... תרגע...(
--- 

ים... אבא... כדאי לך להגיע ר' יקותיאל הוזעק לירושלים בתחילת חודש חשוון... הוא קיבל מברק מיענקי שלומד בישיבה בירושל
עכשיו... כעת המחירים של השמן נמוכים במיוחד... כן... הכל התחיל לפני שלושה חודשים... ר' יקותיאל היה חולה מאוד... הוא נדבק 

תחייב בנגיף הקורונה והוא שכב במצב קשה... ובצר לו הוא התחייב נדר מקורי!!! שאם יהיה אלוקים עמדי ויושיעני... אזי אני מ
)כן... לא כולם יודעים אבל יש קרבן מיוחד שנקרא קרבן שמן שלוש מאות לוגין שמן למזבח כמו יעקב אבינו בשעתו ויצוק שמן על ראשה!!! 

יתותם וברוך ה' ישלח דברו וירפאם וימלט משח בפני עצמו או לבונה בפ"ע או עצים בפ"ע ויליף לה בתו"כ... עכ"פ השמן הזה מתנסך על גבי האישים..(
ור' יקותיאל באמת יצא מזה... יודו לה' חסדו... וכעת הגיע הזמן ל"אבא ביתך בעולות אשלם לך נדרי אשר פצו שפתי ודיבר פי בצר 
לי..." דא עקא ששלוש מאות לוגין שמן זה סכום כסף גדול... וזה לא הבעיה... אני נותן את זה בשמחה ובשירים בתוף ובכינור... 

גדול עלי... ושבוע לאחר שר' יקותיאל יצא מכלל סכנה... נשמעה קריאת מזל טוב בבית של יקותיאל... נולד לר'  העניין הוא: שחסדך
 יקותיאל בן!!!! ברוך ה'... 

כעת שנינו ב"ה צריכים לעלות לירושלים... אשתי צריכה לעלות כדי להקריב קרבן יולדת... ואילו אני צריך להקריב שלוש מאות לוגין 
ועת ה'... ר' יקותיאל התחיל להתארגן מבחינה כספית.. ואז חשכו עיניו!!! מה מתברר?? שאם אני כעת משלם את שמן על יש

השלוש מאות לוגין שמן... נשאר לי בהון האישי מאוד מעט כסף!!! כ"כ מעט שאנחנו יורדים ממעמד של עשיר... למעמד של "ואם 
 ותורלעולה  כבשיתה עד כה אמורה להקריב קרבן יולדת של עשירה שזה לא תמצא ידה די שה..." המשמעות היא שאם אשתי הי

לחטאת... הרי כעת היא תקריב רק שתי תורים או שני בני יונה אחד לעולה ואחד לחטאת... וזה חבל לי... אומר ר' יקותיאל... וכי 
 בשביל מה התחייבתי להעלות שמן למזבח?? בשביל להוריד משהו מהכיוון השני?? 

תיאל הלך ליטול עצה מאחד מהסנהדרין והוא יעץ לו... עזוב... בא נחכה עם זה...  מילא אם היינו עומדים עכשיו לפני הרגל... ר' יקו
היה מוטל עליך עשה ד"ובאת שמה והבאתם שמה" להקריב מה שהתחייבת... אבל בחג הסוכות לא יכולת לעלות לירושלים... היית 

ין בעלי קבין שפטורים מן הראיה... אז כעת יש לנו מרווח נשימה... יש לנו כעת את כל החורף... עדיין בשלבי החלמה והיית פטור מד
לך תדע... אולי ה' ירחיב את גבולך ויכנס לך עוד קצת כסף להון האישי ותצא ממעגל הדלות ואז יהיה אפשר בא נחכה עם זה... 

המחיר של השמן יצנח... ואז יהיה לך אפשרות גם להקריב את השמן וגם את לקיים שניהם... או!!! או אופציה שניה... לך תדע... אולי 
 קרבן יולדת שלא בדלות... וזה הסיפור שלנו...

מיד בראש חודש חשוון... יענקי שלנו שלומד בירושלים התעורר לפנות בוקר... הוא זכה להשתתף בסעודה היחודית של עיבור 
של ליל ל"א בתשרי... ואז במעמד הזה מכריזים שהחודש התעבר... וכעת א' החודש!!! סעודה שהנשיא עושה לפנות בוקר 

בחשוון!!! ו... ומשם יענקי הלך מהר לבית המקדש וזכה להשתתף בתפילת שחרית של אנשי מעמד... ומשם!!!! משם הוא הלך 
יג של השמנים והסלתות בסקרנות גדולה ללשכת בית המוקד להתעדכן בשער היציג החדש!!! כן... כפי שסיכמנו השער היצ

 מידי ראש חודש יש מתח גדול סביב נעילת השערים... באיזה מחיר ננעל השער היציג לחודש הקרוב...  מתעדכן כל חודש!!!!
מה אתה חושב.. כבר שעתיים לפני כן עומדים הרבה אנשים... מחכים לעדכון!! ואז הופיע הגזבר... ותלה את המודעה הרשמית... 

שקל ללוג שמן!!!! אוה... איזה צניחת מחירים... אני לא מאמין... בחודש הקודם זה  6היציג לחודש הבא הוא... הוא... ובכן... השער 
 שקל... זה צניחה משמעותית מאוד... 9היה 

קריב יתכן שבנתונים הקיימים אתה יכול להמיד מברק לאבא... אבא.. זה השער היציג!!! תעשה שוב את החשבון של ההון האישי... 
את קרבן השמן ועדיין להישאר במעמד של עשיר... ר' יקותיאל קיבל את המברק... עשה את החשבון... אוה... זה יוצא ממש על 

ר' יקותיאל לקח איתו מיד  )אגב: לא ברור איך מחשבנים את זה... פעם חשבתי שזה תלוי במאתיים זוז כמו במתנות עניים אבל כנראה שלא... וצ"ע(הגבול... 
כום כסף ויוצאים לדרך יחד עם הגברת... אני אקריב את השלוש מאות לוגין שלי ואת תקריבי את הקרבן יולדת שלך וצריך ס

להזדרז!!! כי... כי כעת כ"ה בחשוון.. והשער היציג עדכני רק עד ראש חודש כסליו... לך תדע מה יהיה השער היציג אז... ר' יקותיאל 
 נו... מהר מהר... יש לנו עוד יום אחד!!!הגיע לירושלים בכ"ח כסליו... 

בערב ראש חודש ר' יקותיאל מגיע עם אשתו... וחשכו עיניהם!!!! ר' יקותיאל תפס את הראש... איפה הראש שלי ברח?? איך שכחתי 
ים המריא לחשבן את זה?? מה מתברר??? שכמו שיש שער יציג לשמן!! יש גם שער יציג לתורים ובני יונה... וכעת השער של הקינ

לשחקים... ומחיר של תור אחד עולה יותר מעולת בהמה... וממילא הכל השתבש בחזרה... אנחנו שוב חוזרים לאותו מקום שאם לא 
 תמצא ידה די צורך הקרבן... 

ץ בגלל שהתור הוא מהעופות )הגזבר התפלא ושאל את ר' יקותיאל: מה... אתה לא יודע שבחודש חשוון המחיר של השמן יורד ואילו המחיר של הקינים קופ

ואז הגיעו הדמעות... ר' יקותיאל ואשתו... שניהם כ"כ מאוכזבים... רצינו לזכות להקריב גם את הנודדים.. ובני יונה קשה להשיג בחורף( 
 הקרבן שמן... וגם קרבן יולדת שלא בדלות... 

ה הבעיה? תקח הלוואה... ואז יהיה לך כסף... הוי יענקי... ליענקי נקרע הלב לראות את אבא ואמא כ"כ עצובים... יענקי אמר לאבא: מ
הלוואות לא עוזרות כאן... קיי"ל שכסף של מלווה לא מוציא מידי דלות... עבר שם יהודי אחד אמיד וראה מחזה לא שגרתי... יולדת 

 עם תינוק קטן... שניהם בוכים... היא והתינוק... 
ן מיד את הסיפור... הוא הבין שהתינוק רעב... ואילו אמא שלו עוד יותר צמאה להגיד תודה הוא לא היה צריך שיסבירו לו... הוא הבי

קרבן יולדת זו עלי!!! נקודה!!! זה עלי... אבל לא!!! יענקי לה' ולהקריב כפרתה ולאכול בקדשים... אותו עשיר ניגש לר' יקותיאל והכריז: 
אחר... פה אתה לא יכול לעזור... הסיפור פה זה לא האם יש כסף או אין כסף שאתה יכול  ניגש לעשיר והסביר לו: תבין... הסיפור פה הוא משהו

.. זה לא להגיע ולשלם... פה העגמת נפש היא שהיות ואין כסף אז צריך לתת קרבן עני!! וכאן אתה לא יכול לעזור... גם אם תגיד קרבן יולדת זו עלי.
ו... ואנחנו לא רוצים להקריב בדלות... בקיצור: ארך כמה דקות ליענקי להסביר לאותו עשיר את ישנה את הקרבן!! אז התחייבת את הקרבן דל שלנ

ארנק הסיפור... ואז הוא אמר: אין בעיה... אז "הרי שלוש מאות לוגין שמן של ר' יקותיאל עלי"!! זהו!!! כאן זה כבר לא משנה... הוא שלף את ה
אות לוגין שמן... גם עלות של קרבן יולדת עניה )שהרי הוא התחייב...( למעשה אמא הקריבה קרבן והוציא סכום עתק מכיסו... גם בשביל שלוש מ

יולדת עשירה... ולא נותר לאבא בסכום הנותר אלא להוסיף ולהקריב קרבן תודה על ישועתנו ועל פדות נפשנו... לאחמ"כ התברר שאותו עשיר 
 סקים בלשכת הנסכים לסגור את השער היציג של מחר בבוקר... ר"ח כסליו...שבדיוק חלף שם היה לא אחר מאיל הון שבא לפגישת ע
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 בקרוב ממש
 ... וורט לפרשת השבוע

עשיו היה מאוד מוטרד!!! לאחרונה התדמית 
שלו מאוד ירדה בעיני יצחק... עד לפני תקופה 
הוא היה הבן המוביל... יצחק סמך עליו בעיניים 
עצומות... הוא דווקא שמח שאבא שלו נהיה 

יוור... מכאן ואילך אפשר קצת פחות להיזהר... ע
כבר לא צריך להשמיד מסמכים... ודווקא מאז 
שכהו עיניו של יצחק מראות... דווקא אז חלה 
התפנית והקול קול יעקב גנב את ההצגה... יצחק 
נותן בו אימון יותר מעשיו... ועשיו מאוד מוטרד 

עשיו הלך לפגישת יעוץ עם מומחה  מזה!!!
צדיקים... איך מצליחים לשקם את  לענייני

התדמית... להחזיר את ייחסי הקירבה והחיבה 
שהיה לי עם אבא... היועץ ביקש כל מיני פרטים 
אודות ה"אופי" של יצחק... ואז הוא הגיע 
למסקנה... אני רואה שאבא שלך מאוד 
"משפחתי"!!! תראה... הוא אפילו שלח את 

ם יעקב עד פדנא ארם כדי לעשות שידוך ע
המשפחה.. זה אופי כזה של אנשים 
שהמשפחתיות מאוד מדברת עליהם... תעשה 
משהו בכיוון!! עשיו יוצא חדור מוטיבציה... ותוך 
כמה שבועות עשיו מגיע ליצחק עם בשורה 

 משמחת... עשיתי שידוך!! עם מי?? 
עם היימיש... עם המשפחה שלנו... עם פעטער 

 ישמעאל... 
ישמעאל מצד אחד בסעודת האירוסין ישב שם 

יצחק מצד שני ועשיו באמצע... ישמעאל מתחיל 
להתרגש ולעלות נוסטלגיות מטאטע אברהם... 
ועשיו מבסוט!!! לרגל המאורע ישמעאל מבקש 
לשיר איזה מארש מיוחד שאברהם היה נוהג 
לשיר אותו בעיתות רצון... יצחק משתף פעולה... 
אפילו מתרגש... ואז ישמעאל מפתיע עם איזה 

ביע מיוחס!!!! גביע נדיר שהוא ירש מאברהם... ג
זה גביע שטאטע אברהם קיבל ממלכי צדק מלך 
שלם בשעה שהוא הוציא לחם ויין... אה... 
אגיוואלדיג... ישמעאל מכבד את יצחק שיעשה 
זימון על הכוס הזו... כמובן שבחופה עשיו יזכה 
ללבוש את הצעיף של אברהם אבינו... אוהו... 

. העיניים של כולם מצועפות איזה מרגש..
בהתרגשות מהצעיף... עשיו מרוצה מכל רגע!!! 
איזו הצלחה מסחררת!!! פשוט כבשתי את הלב 

 של אבא בחזרה!!! כל הנוסטלגיות צפות פה... 
כמובן שישמעאל שואל את יצחק האם יש לו 
מידע מה אבא אברהם עשה כשהוא הלך שם בין 

ושהי עדות או בית אל ובין העי... האם יש לו איז
מסמך או תמונה נדירה מהתקופה ויצחק עונה 

 ומשתף פעולה... יופי יופי... אומר עשיו... 
אתה רואה אבא??? ראיתי שרעות בנות כנען 
בעיניך... לכן וילך עשיו אל ישמעאל ויקח את 

 מחלת בת ישמעאל בן אברהם...
רציתי לקנות את הלב שלך בחזרה באמצעות 

 ... האם הצלחתי או לא??נוסטלגיות משפחתיות
אז זהו שלא!!! צר לנו עשיו לבשר לך... אבל 
משפחה כן משפחה לא... כל הנוסטלגיות 
מהדורות הקודמים... כל הרגשות והניגונים 
והגביעים שיש לך להציע מגזע תרשישים... הכל 
טוב ויפה בשביל יודאייקה... בסופו של דבר 

ור לך מעשיך יקרבוך ומעשיך ירחקוך!!! לא יעז
שאתה מחותן עם ישמעאל... ולא יעזור לך שיש 

כל החזקות לך את הגלימה של אדם הראשון... 
 ו י ש ו ר ו ן ! !  ישראל -המרגשות האלו לא שוות את ה

 שיעקב אבינו השתבח בזה??  וישורוןמה זה ישראל  
בלי  מה ה' רוצה??להתבונן ישר לנקודה..  ישרות!!!

בלי ירושות... מה ה' רוצה!!!! קשקושים ובלי חזקות ו
מי שיישיר מבט לה' וישאל אותו בכנות: בעבור 
אבותינו שבטחו בך ותלמדם חוקי חיים לעשות רצונך 

מי שידרוש את  בלבב שלם כן!! כן תחנני ותלמדני..
זה... מי שירצה לעשות את רצון ה' הוא יקבל את 

   הברכות... אותו יצחק יברך ודו"ק..



“ 

 

 ...( אודות בהלת החד פעמי-)המשך
כפי שהוזכר בפתח הגיליון: שאלת המיליון: איך צריך להגיב מול אדם שעשה לי עוול... ומצד אחד 
אני כועס עליו מכל הסיבות שבעולם ומצד שני הרי אני מאמין באמונה שלימה שהכל משמים... 

 : האם מותר לי לכעוס עליו?? ואם הכל משמים אז איך מותר לי לכעוס עליו?? או יותר נכון
וזה לא סתירה שזה   אנחנו כועסים עליו!!! בפירוש כן!!!כן!!! אז התשובה היא: דבר ראשון: 

ומותר לי לשמור טינה  לי יש טינא בלב עליו-זה שהכל משמים זה לא סתירה ש כלומר: משמים!!!
 עליו?? סועלכ באמת משמים אז למה יש סיבה מה?? אם זהל נו... !!!עליו בלב

הייתי ממחיש את זה רגשי!! הכעס שלי הוא בעיקר  אז התשובה הבסיסית היא מאוד פשוטה:
ופתאום רכב אחד טס לכיוונך בחמת זעם מתוך כוונה לדרוס  ישבת בכמה קורה אם עבר ככה:

ניצלת ברגע האחרון!!!! האם בגלל שהוא לא  ה' הציל אותך.... וברגע האחרון לא הלך לו...אותך... 
סו"ס הוא רצה לעשות ... מה והוא לא הצליח הצליח... לכן אתם תשארו חברים?? מה פתאום!! אז

הוא לא הצליח  הרי סו"ס מה איכפת לך... בעצם אה... אבל אז יש לי טינה ואיבה כלפיו!!!לי עוול... 
 (יח..מה תרצה... שהוא גם יצל)שהוא לא הצליח...  לי לעשות לך כלום? מה התשובה??  מה איכפת

מספיק שהוא רצה לדרוס אותי... אני כועס לא רק על מי שהזיק לי אלא גם על מי שרק רצה 
 משהו פה לא מובן??? זה מספיק סיבה בשבילי לשמור לו איבה... להזיק לי...

והוא  ברור שהוא עויין לנואותו אחד שמתנכל אלינו שם בממשלה... הוא רוצה להתנכל אלינו!! זה 
 חנו יהודים מאמינים ואנחנו יודעיםרוש... רק מה?? בסופו של דבר אנאומר את זה בפי

 שאנחנו צריכים להוציא מהכיס זה משמים...  יכול לעשות לנו כלום וכל שקלשלמיייעשה הוא לא 
!!! להתנכל אלינו אבל אז מה... אז מה וברגע האחרון הוא לא הצליח לדרוס אותנו... סו"ס הוא רצה

 רצה להזיק לי... רק לא רק לבן אדם שהזיק לי אלא גם לבן אדם שמותר לי לשמור איבה 
 ???שיש כאן הבנת את ההפרדת רשויות

 טינה אישית על בן אדם שגילה נגדי עוינות!!  יש פה שתי סוגיות: יש
 חור שיש לי בכיס... וכאן ההבדל..-ויש אשמה! שאני מאשים אותו ב

עויינת... אתה עוין כלפי... אני מחזיר לך  זכותי להפנות אליו אצבע האישית בייחס לטינה
אתה אשם במינוס שיש לי בבנק... לא!! כאן אנחנו  להגיד עויינות... אבל בייחס לאשמה...ב

 אותו דבר בייחס לכל מיני אנשים ש"הרסו לנו את החיים"!!! מאמינים ויודעים שהכל משמים... 
הכל בגזירת עליון ואף  אמונה היהודית..להגיד שבן אדם פלוני הרס לך את החיים? זה מנוגד ל

אה... אם הכל בגזירת עליון... אז אולי אני אחבק אותו ואנשק לא יכול להרוס לך את החיים...  אחד
גילית  ואם ...שיש בינינו רגשיתהמערכת מה אי אפשר להתעלםלא!!! סו"ס אנחנו בני אדם ואותו?

 ינות... נגדי עויינות... מותר לי לשמור לך בחזרה עוי
ה אם אותו אחד שהרס לך את יקרמה  איפה הנפקא מינה תהיה??ואיפה זה מגיע לידי ביטוי?? 

עוד כמה חודשים אותו האיש בתאר לעצמך ש החיים... פתאום הוא מביע חרטה על מעשיו...
בקש ממך ור בתשובה ויתחרט על מעשיו והוא יגיע אליך הבייתה בקדקוד כפוף ויזיחמנוקדים 
ל ביטול ההנחה למעונות... והוא מתחרט בדמעות שליש ומביע חרטה כנה על מעשיו... מחילה ע

הצליחה לסלק ממך את  מעומק לב שלו .. כי הבקשת סליחהמצידך היית סולח לו. וכעת אתה
סגרת לי את  ... הרי הרסת לי את החיים!!!!לך אבל עדיין: איך אני יכול לסלוחהטינא כלפיו... 

 אז הנה!!! כאן  ני את כבשת האיש הרש... ואת זה אי אפשר להחזיר לאחור...המעון... עשקת ממ
הוא לא הרס לך את החיים!!! למה??? כי רבון העולמים ידעתי  הנפקא מינה... אנחנו פוגשים את

כי הנני בידך לבד!!! אף אחד לא יכול להועיל לך וגם לא להזיק לך... רק מה?? כל מה שהיה בינך 
על זה להתנכל אלי... למה אתה מנסה להכאיב לי בכיס...  יסיתנמה האישית... ל לבינו זה הנימה

)למרות שתכל'ס אתה לא מצליח כי אני כועס עליך!!! יש לי איבה אליך בגלל שאתה מנסה להציק לי... 

הגיע וביקש סליחה מעומק לב והצליח להוריד ממני את האיבה...  אבל ברגע שהואהכל משמים( 
 ין שום סיבה שלא לסלוח!!! אמכאן ואילך 

 כמובן... אל תשאיר את היסוד הזה אצלו... סו"ס הוא באמת חד פעמי... 
אבל לקחת את זה להמון המון סיטואציות בחיים שאנחנו שומרים איבה לאנשים שהציקו לנו 

)גם התורה שאוסרת עלינו "לא תשנא את אחיך בלבבך" בחיים... את השנאה לא תמיד אפשר להשתיק 
... אבל אם אני מגלה לו כלפי חוץ שיש לי טינה בלב עליו מותר לי להמשיך לשמור לו טינא עד שהוא בלבאיסור הוא רק ה

... אגב: לא תמיד זה חכמה להחליט שאני סולח... הלב שלנו הוא לא פינפונג... אם יש לך משהו בלב מאוד מאוד ירצה אותי
 (רך...קשה לסלוח על ריק... אפשר.. אבל זו עבודת פ

אם אותו האיש והחד פעמי שלו... גרם לנו להבין את אחד היסודות המהותיים באמונה... זה 
 בהחלט נכס רב פעמי!! יצאנו גדולים!!!!

יש כמובן שיטת ראשונים שאין טעם  ...שזו סוגיה הרבה יותר נרחבת ו"יותר ממה שקראתי לפניכם כתוב כאן"כמובן )
.. השאלה היא: האם זה ממקום של אמונה או ממקום של גדלות בעבודת המידות שלא בכלל לשמור טינא למי שהזיק לך.

מה  על מי שגנב או עשק... וצריך להגדיר את זה תביעה ממונית זכות את הנושא של יכמו כן יש להתייחס לענייני העולם...
  (שבטוח: תהיה רגוע... הנושא מטופל... זה לא איזה משהו לא ברור כזה...

 כאן נושא אחד סביב המס על החד פעמי... כעת נקודה נוספת... עד ---
נחזור לתקופות שסבתא מקסימום .. עם המס הזה איכשהו יסתדרו עוד משפחות: מילא כל הובכן

... אולי גם נתחיל להשתמש עם חותלות תמרה ומרת גביעי לבן בתור כוס חד פעמישלי היתה ש
תעשיית החד  שם הנזק הגדול!!!! המטבח של הישיבה... אבל  כמו בזמן חז"ל... לא יזיק לנו...

 וזה באמת נזק!! ארוחת צהרים בישיבה היא משמעותית..פעמי ב
לא!!! אף שרק אני יכול להציע אותה... הצעה  לך לי להציע ר: כמו חבר... תרשהבחור יקאשר ע"כ: 

שיכולה להגיע  ויוזמה כזו הצעה... זו הצעה נטו שלי... להעלות משגיח או ראש ישיבה לא העיזו
 מה דעתכם ליזום תורנות של שטיפת והדחת כלים בישיבה?? !!!! נטו מצידכם

 שאם הייתי כעת בחור ...להיות כנה ולהודות אני מוכרח מה דעתכם על הרעיון ה"הזוי" הזה???
 ..שאני אפשיל שרוולים ואדיח כלים. אדון אז נדברו היה מגיע ומציע לי כזו הצעה שערורייתיתו

ן של בחומר העניי מכל התורה כולה לו מדרשים עזע עד עמקי נשמתי... הייתי שולףדהייתי מז
ל הסיבה שעם ישראל ירדו למצרים זה בגלל שאברהם אבינו עשה ביזוי תלמידי חכמים... וכ
 אנגריה לתלמידי חכמים...

יתחיל עליה שבחור מתמיד ובן  ך אפשרות שכזואם ככה: איך אתה מעיז להעלות על דל שפתי
שומו שמים!! הזדעזעי  להדיח את הכלים... ולו בשביל לחסוך הוצאות של חד פעמי מהישיבה??

הייתי קנאי לשמור על כבודם של בחורי ו אז זהו!!! שפעם הייתי בחור ארץ והתפוצצי אדמה... 
מכובד הזה עד שיום אחד הבחור ישיבה ה ועד עצם היום הזה אני קנאי לשמור על כבודם()הישיבות... 

צריך גם  ח... והייתיוריד את הפמ הלא הוא אני... ופתאום מצאתי את עצמי -חתןהת
כבודי... פי להדיח כלים ולהוריד מהשלחן ולעשות כל מיני דברים שהרגשתי שזה לא ל

שמכבדים אותי!!!!  זה לאכבוד ש !!!!! ארך לי די הרבה זמן לקלוט את היסוד הפשוטואז
את הצלם אנוש  מכבדאת הבית במטאטא...  מכבד אני מכבד!!!ה שזאלא אדרבה... כבוד 

 ... הזו מה שצריך כעת לעשות... ארך לי די הרבה זמן לשנות את התפיסה-י ועירני לשב
המכבד!!! המכבד  מכובד?? אבל איזהוכן... תמיד ידעתי שבחור ישיבה הוא מכובד!!! 

... בסופו של דבר לוקחים מי שחושב שמכובד זה מי שמכבדים אותו את הבריות...
 היישר לאשפה... ומכבדים אותומטאטא 

ש הרבה שהמציאות הזו ואני חושב שי !!!רק אחרי החתונה ואת המשבר הזה עברתי
 אנחנו!!!הפנים!! ומי אשם??  טופחת להם על

אחד כזה  נו איזשהו סטנדרט שבחור זהאנחנו הכנסנו לעצמנו לראש או יותר נכון ייצר
בשבילו... מבשלים לו... מנקים לו את החדר... מורידים לו מהשלחן שכולם עושים 

זה לכן נכנס לי לראש שאיזהו מכובד??  ...ומכבדים אותו ומנקים לו את הצלחות
יום אחד זה מתפוצץ בפרצוף!!!! כי יום אחד אתה דא עקא ש שמכבדים אותו!!!

אני מברך אותך שתזכה להוריד  (לי..ואני מאחל לך שזה יקרה בקרוב... שלא תחכה לגיל ש)תתחתן... 
 מכובד!!ואז אתה תהיה  את הפח במהרה... שתזכה לשטוף כלים כמה שיותר מהר...

 את מקומו... המכבדאת ביתו...  המכבדאת הבריות..  המכבד
השאלה היא: האם לדחות את  במאוחר או ה' יעזור שבמוקדם!! כל ובקיצור: זה יגיע 

מה נראה לך יותר עכשיו?? מאו לנסות להתאמן על זה כבר  המהלומה הזו לחיי הנישואין
 ? לבחירתך...כדאי...

 מוזר כבר סיפרתי כאן בעלון... שבישיבה קטנה שלי היה לראש ישיבה עקרון---
... את הצלחות ולשים אותה במקום מסויםשהבחורים בסוף הארוחה חייבים לקחת 

)כמו שמשגיח רושם מי צריכה לרשום  והטבחית קיבלה הוראה שמי שלא הוריד מהשלחן היא

ואתה מבין לבד שלטבחית היה הרבה יותר קל לאסוף )... נותן לו על הראש והראש ישיבה היה חסר...(

התעקש  הראש ישיבה (את הצלחות ולגמור עניינים... כל הסיפור הזה רק סירבל אותה יותר... אבל לא!!!
  של הר"י... כריזהראינו את זה כמו סוג של  ואנחנו בתור בחורים

כשהגעתי לישיבה גדולה וגמרתי לאכול... ובאתי בספונטיות  מתי הבנתי את זה???
 המקום ושאלתי אותו: איפה יר את הצלחת למקום... ניגשתי לבחור מבוגר אחדלהחז

 ? ששמים את הצלחות המלוכלכות
ה ה... ה... דבר... משאירים אותם במקום עד שמגיע הוא משך בכתפיו ואמר לי: אין כזה

 ואוספת את זה...  ...... המנקההשפחה
את  בהתחלה לא הייתי מסוגל... מה... להשאיר אני זוכר שהרגשתי כזה רע עם עצמי!!!!

 ??ככה... ולתת למישהו אחר לקחת במקומי הצלחת
 תוך שבוע ימים התרגלתי לזה... אבל אל דאגה... הכל בסייידר... 

 רצה להעניק לנו בסה"כ בישי"ק!!! הוא יזה של הר"יבנתי מה היה הכרה לכה"פ אז אבל
אבל הרגישות ... תוך שבוע ימים נשחקה בישיבה גדולהשכמובן  טעימה של רגישות...

אתה יום אחד תוריד מהשלחן ותשים בכיור... אתה יום  חזור תחזור!!!! !!הזו בא תבא
אין?? האם אחד גם תנקה את הצלחת שלך... השאלה היא: האם לחכות לחיי הנישו

לחכות לשנה ראשונה... להכניס את זה לרשימת החיכוכים הטבעיים שיש בין בני זוג 
שעזבת את  מה חשבתשהגברת תפתח עליך זוג עיניים  שלומדים להכיר אחד את השני...

 ואז מהר או שתבין לאט?? תבין להגיד תודה... ואז... או שאתה השלחן ככה אפילו בלי
ואל תדאגי... הוא  שיסביר לה שככה זה בהתחלה... /ילמישהו תתקשר יתכן שהיא תיאלץ

אז עד לפני  ילמד... האם להשאיר את ההתלמדות הזו לאחרי החתונה או לא?? עוד
עובדה שיש בישיבה כלים חד פעמיים... אוכלים... גומרים...  שבוע זו לא היתה שאלה!!!

 מברכים והולכים...
הישיבה נכנסה לכוננות ספיגה בעקבות המס של  אבל עכשיו שבעל כרחנו ושלא בטובתנו

אז אולי זו הזדמנות ליזום קרש החד פעמי שבשביל ישיבה זה משמעותי ביותר... 
ליזום שטיפת צלחות רב פעמיים... תעשו רשימה של בחורים שמוכנים מקפצה!!! 

 להתנדב... מה להתנדב??
ו לרגישויות אנושיות עכשימלהתלמד כבר  בעיקר לישיבה!!! להתנדב רק לא להתנדב

שאתם תהיו מוכרחים ללמוד את זה אחרי החתונה ועדיף שליברמן האגרסיבי יהיה 
וארך די הרבה זמן עד  אשתי שלא העיזה להגיד לי בפה מלא... השליח ללמד אותנו ולא

 שקלטתי שזה לא אנושי... הההלו... מה אתה נעלם?? מי אתה רוצה שינקה אחריך??
בואו...  אז ...מול המס החדש הזה חסרת אונים בלאו הכי עומדת רכב אז הנהלת הישיבה

בואו תנצלו את ההזדמנות הזו ותציעו את עצמכם... ואני מודיע לך מראש: הפניה הזו לא 
מצד הנהלת הישיבה יש נכונות להתמסרות  תגיע מצד הישיבה!!! בחיים לא!!! כי סו"ס

אז זהו שזה יגיע ממכם!!! זה יהיה יוזמה   )וכל הכבוד לה( ולנטרל את הבחור מכל דאגה...
אתה צריך בסה"כ למצא ששה בחורי הישיבה יהיו שותפים ביוזמה..  שכל אל תחכום... קחו יוזמה... שלכ

ואני  ...בחורים שמוכנים להתמסר!!! כל בחור לוקח על עצמו יום אחד לשטוף את הכלים של ארוחה אחת
  (...אחריכם ויצטרפו לרשימה חפום שיסב על עוד ארבע עשרה בחורים נוספימתחיי

--- 

אבל כאן יש לי עוד מילה אחת!! אם הרעיון שלי מצא חן בעיניכם ואתם חושבים לאמץ 
 ולמה???   ! ! ! ! ו ז ר ד ז ת אז אנא: אותו... 

כי סו"ס הגזירה של החד פעמי יצאה מפיו של שר אוצר שהוא ככל הנראה גם חד פעמי!! 
זמן... אבל יש דבר אחד  ס הזה יהיה חד פעמי ולא ימשך לאורךויש סיכוי גדול שהמ

 חד פעמי!!!שהוא לא 
אם אתם תספיקו בתקופה הקצרה והחד פעמית הזו... אם אתם תספיקו לנצל את הקרש 
קפיצה הזו וללמוד לשאת בעול ולהיות שותפים בלנקות את הלכלוך שאנחנו בעצמנו 

הוא ממש ממש  שתרויחו תרויחו!! הנכס הזהמייצרים... אם את הנשיאה בעול הזו אתם 
 זה בסדר... לא חד פעמי!!! הוא נכס לכל החיים!!! נכס רב פעמי בעקבות החד פעמי!!! אז

מה  שיזדרז...  ... אז בבקשה...רוצהשכן  לא חייבים לאמץ את המסר הזה... אבל מי
 בהלת החד פעמי...שנקרא: 
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